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一、國立成功大學（以下簡稱本校）為達到培養學生具備人文素養、創新

與創意、國際宏觀及領導才能之教育目標，特訂定本原則。 
I. NCKU General Principles of Curriculum Planning are established by National 

Cheng Kung University (NCKU) to achieve its educational goals of cultivating 

students with humanistic literacy, innovative and creative thinking, international 

perspectives, and leadership skills. 

 

二、本校課程規劃共同原則： 
（一）最低畢業學分數：依據大學法施行細則及本校研究生章程之規定

辦理。（學士班128學分；碩士班24學分，論文6學分另計；博士班18
學分，論文12學分另計） 

(二)學士班課程規劃： 
1. 校定必修：通識課程28學分、體育(一)(二)(三) (四)各0學分。 
2. 選修課程不得低於28學分（醫學院除外），並得以學分學程方式

開授。 

(三)碩、博士班課程規劃： 
1.應修研究生通識(含學術倫理、中英文寫作能力、溝通表達能力)，
其中學術倫理至少6小時、中英文寫作能力及溝通表達能力至少各
1小時。 

2.除專題討論外，皆不得開設0學分課程。 
3. 規劃與產業結合之課程，增加學生實作能力。 

(四）各系(所、學位學程)最低畢業學分數及必修課程之修訂，須經系 
（所、學位學程）課程委員會、院課程委員會、校課程委員會通過後

公告實施，其適用對象為次學年度入學新生。但學生在學期間，若系

所須調整課程時，則在課程尚未開設下，經系（所、學位學程）、院

課程委員會通過並經專案簽准後，始得提送校課程委員會審議。 

II. NCKU General Principles of Curriculum Planning: 

(I) Minimum credits required for graduation: 

Credit requirement for each level of degree shall be designated in 



accordance with the Enforcement Rules of the University Act and NCKU 

Graduate Student Policies and Rules (128 credits for a bachelor’s degree; 

24 credits, excluding the six credits designated for a master’s thesis, for a 

master’s degree; and 18 credits, excluding the 12 credits designated for a 

doctoral dissertation, for a doctoral degree). 

(II) Curriculum planning for undergraduate programs: 

1. NCKU-designated required courses: 

A minimum of 28 credits for General Education courses, 0-credit 

courses of Physical Education Courses (I) (II) (III) and (IV). 

2. Elective courses: 

A minimum of 28 credits for elective courses for undergraduate 

programs, except for the College of Medicine, which can be offered in 

the form of the curriculum designated for a credit program. 

(III) Curriculum planning for graduate programs: 

1. Graduate programs shall establish their general education courses of 

academic ethics (a minimum of six hours), writing in Chinese and 

English (a minimum of one hour), and communication skills (a 

minimum of one hour). 

2.  Graduate programs shall not establish 0-credit courses, except seminar 

courses for thesis/dissertation consultation. 

3.  Graduate programs shall establish courses integrated with industrial 

development to help students enhance their ability in practical 

applications. 

(IV）The revision of the minimum credit requirement for graduation and 

required courses for each program shall be approved by the curriculum 

committees of the department (institute or credit program), affiliated 

college and university before taking effect. Upon approval, the revision 

shall apply to students admitted in the following academic year. 

Should the need arise for a course adjustment, a department or institute 

shall submit a proposal before offering the course. The proposal, which 

shall be approved by the curriculum committee of the department 

(institute or credit program), and the affiliated college, shall be 

submitted in a special report to the university curriculum committee for 

review. 

 
三、本原則經校課程委員會通過後實施，修正時亦同。 

III. These principles shall be approved by the university curriculum committee 



before taking effect. Amendments shall be processed accordingly. 

 
These regulations were translated from the original Chinese. In the event of 

discrepancies between the two versions, the Chinese always takes precedence. 


